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ПРОФЕСІОНАЛЬНА РОБОТА СПІЛЧАН

— Ремонтно-механиче-
ский завод ВостГОКа явля-
ется предприятием с зам-
кнутым циклом производ-
ства. В производственную
структуру РМЗ входят та-
кие участки: механический,
литейный, слесаро-сбороч-
ный, БИХ, энергомеханиче-
ский отдел, кузнечно-терми-
ческий, заготовительный,
участок по ремонту и монта-
жу, погрузочно-разгрузоч-
ный, электроремонтный, ме-
ханический участок №20.
Всего на заводе трудятся
675 человек. Сохранен кад-
ровый потенциал предприя-
тия, проводится работа по
омоложению трудового кол-
лектива, — с этой характе-
ристики начал свой рассказ
о предприятии Борис Кис-
лый, заместитель директора
завода.

Вместе с Борисом Кис-
лым мы побывали на
участках завода и пообща-
лись с одними из лучших
работников.
(Окончание на 2-й стр.)

Золотой фонд завода — его людиЗолотой фонд завода — его люди

На снимке: бригада слесарей-сборщиков механического участка №20. Слева направо в первом ряду:

Александр ТКАЧЕНКО, Евгений ГОЛОВАТЫЙ, Александр МАРЧЕНКО, Александр КОВАЛЕНКО (брига-

дир). Во втором ряду: Сергей ОЖОГ, Юрий ПОСПЕЛОВ, Олег КОШЕВОЙ, Анатолий ШЕЛАМОВ, Виктор

ЩЕРБОВ, Игорь ИВАНОВ, Василий КРАМАРЕНКО

— Андрей Михайлович, рас-
скажите, пожалуйста, какие
основные виды продукции на
данный момент выпускает РМЗ?

— На ремонтно-механическом
заводе работает много настоящих
профессионалов, которые добро-
совестно выполняют свою работу.
Коллектив дружный и сплоченный.
Что касается выпускаемой продук-
ции, то в основном — это горно-
шахтное оборудование, буровой
инструмент. Кроме этого мы осу-
ществляем широкий спектр ремон-
тных, монтажных работ. Ремон-
тируем как собственную технику,
так и других производителей, в том
числе импортную, которая появи-
лась на шахтах комбината (швед-
ские, китайские машины). По отзы-
вам наших заказчиков, качество
ремонта достаточно высокое, а
цена — гораздо ниже, чем у произ-
водителей данной техники. Плани-
руем как расширение ассортимен-
та выпускаемой продукции, так и
повышение ее качества. 

— Какие проблемы в работе
завода?

— Существуют достаточно
серьезные нарекания на некоторые
виды нашей продукции, в частнос-
ти, погрузочно-доставочную машину
ПТ-2ЭШМ. Проведен серьезный ана-
лиз тех недостатков, которые имеют-
ся в этой машине. Мы общались
непосредственно с горняками, кото-
рые ее эксплуатируют, поэтому хоро-
шо знаем слабые места этой техники.
Провели консультации с разработчи-
ком, наметили первоочередные ме-
ры, которые необходимо предприни-
мать, чтобы улучшить качество маши-
ны, повысив ее производительность
и надежность. Мы анализируем каче-
ство и других видов нашей продук-
ции, отзывы о ней тех людей, которые
ею пользуются, и пытаемся вно-
сить соответствующие коррективы.
Планируем расширить ассортимент
бурового инструмента, перейти к
производству более современных
его видов.

(Окончание на 2-й стр.)

«Работаем над расширением ассортимента
и улучшением качества продукции»

Андрей ЗАРОЧИНЦЕВ, директор ремонтно-

механического завода, возглавивший это

подразделение в апреле 2009 года. До этого

несколько лет был директором предприятия

«Технологические системы и машины», кото-

рое производит отопительную технику и

также работает в сфере машиностроения.

Имеет два высших образования — техничес-

кое и экономическое

Известно, что на Запорожской АЭС достаточно
много внимания уделяется заботе о бывших
работниках, вышедших на пенсию. Социальные
программы предприятия нацелены на то, чтобы по
возможности, даже в нынешнее непростое время,
оправдать определение «заслуженный отдых»,
наполнив оба слова этого крылатого выражения
реальным положительным смыслом. ОП ЗАЭС
стремится, чтобы заслуженное пребывание чело-
века на пенсии действительно было похоже на
отдых (а не на жалкое существование). На станции
даже принято говорить о «подразделении пенсио-
неров», настолько тесно после выхода на пенсию
люди связаны со своим родным предприятием.

ВП «ЗАПОРІЗЬКА АЕС»:
СОЦІАЛЬНІ ГАРАНТІЇ ПЕНСІОНЕРАМ

Поддержка не только
материальная

По данным отдела со-
циального развития управ-
ления социальных про-
грамм ОП ЗАЭС, сегодня
здесь на учете состоят
2667 пенсионеров — быв-
ших работников предприя-
тия (1147 мужчин (43%) и
1520 женщин (57%). В
среднем ежегодно на пен-
сию уходят 250—300 чело-
век. Согласно Коллектив-
ному договору ГП НАЭК
«Энергоатом» и другим
документам, разным кате-
гориям пенсионеров пре-
дусмотрены одноразовые
денежные выплаты и еже-
месячные доплаты к госу-
дарственной пенсии. Так, в
2009 году ежемесячную
доплату к государственной
пенсии получают 548 че-
ловек, а одноразовую де-
нежную выплату — 131 че-
ловек. Кроме того, с целью
обеспечения социальной
защиты работников, уволь-
няющихся на пенсию, в ОП
ЗАЭС действует «Поло-
жение о статусе «Пенси-
онер ОП ЗАЭС», которое
определяет систему соци-
альных льгот и гарантий
для пенсионеров ОП ЗАЭС,
а также порядок их начис-
ления и выплаты. Напри-
мер, по случаю праздника,
Дня пожилого человека,
двумстам пенсионерам
оказана материальная по-
мощь.

В 2009 году пенсионе-
рам ОП ЗАЭС было предо-
ставлено 356 путевок в
санаторно-оздоровитель-

ные учреждения и профи-
лакторий станции. Также в
нынешнем году нуждаю-
щимся пенсионерам была
оказана материальная по-
мощь на лечение. Важен и
такой факт: пенсионеры
ОП ЗАЭС застрахованы от
несчастного случая — и в
этом году страховое воз-
мещение получили 18 че-
ловек.

Как видим, ОП ЗАЭС
действительно заботится о
бывших работниках, нахо-
дящихся на заслуженном
отдыхе. Причем поддержка
оказывается не только
материальная. Давно уже
стали привычными для по-
жилых людей традицион-
ные «Огоньки» — теплые
душевные встречи, которые
проводятся в течение года в
культурно-деловом центре
для всех цехов и подразде-
лений. Для пенсионеров
ЗАЭС — это не только воз-
можность увидеться друг с
другом, здесь они могут
пообщаться с руководите-
лями подразделений, пред-
ставителями профсоюзно-
го комитета и Совета ста-
рейших энергетиков. Люди
с удовольствием прини-
мают приглашения на такие
мероприятия, которые, как
известно, проходят как
настоящие праздники — с
чествованием, концертом,
развлекательной програм-
мой, в незабываемой дру-
жественной атмосфере.

Ирина РОМАНОВА

7 жовтня, у Всесвітній день дій за гідну
працю, у більшості регіонів України відбулися
акції протесту, мітинги та пікетування органів
місцевої влади. 

У Києві за ініціативою Федерації професійних
спілок України відбулися громадські слухання на
тему: «Право на гідне життя — конституційна норма
чи міф в Україні?». Під час слухань був організова-
ний брифінг для представників ЗМІ, в якому взяв
участь заступник Голови ФПУ Сергій Кондрюк.

На початку брифінгу С. Кондрюк прокоментував
журналістам факти, пов’язані з поновленням рей-
дерських атак проти ФПУ, що мали місце на початку
жовтня. «Як тільки Федерація профспілок України
активізовує свої дії на захист прав трудящих, відра-
зу з’являються всілякі позови, тиск на ФПУ, —
зазначив він, — але нас це не зупинить. Позови
оскаржені, вони будуть скасовані, бо ініційовані
судами на базі сфальсифікованих документів».

ФПУ займає принципову позицію і має реальні
важелі впливу на владу і роботодавців, тому втручан-
ня судових органів у її внутрішньостатутну діяльність
— це безпрецедентний випадок, метою якого є диск-
редитація керівництва Федерації профспілок України.

(Закінчення на 3-й стор.)

ОСІННІЙ НАСТУП ПРОФСПІЛОК

РІШУЧЕ «НІ»
БІДНОСТІ В УКРАЇНІ!

ПЕНСІЙНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ-2009

Зорієнтуватися у вирі нео-
чікуваних змін у всіх сферах
нашого життя, що за своєю
здатністю шокувати нагадують
ефект блискавки, — важко.
Тому й важливо людині вчасно
отримати потрібну та вичерпну
інформацію на актуальні питан-

ня сьогодення, як кажуть, з
перших вуст. Більшість нашого
читацького корпусу турбують,
насамперед, питання соціаль-
ного захисту, зокрема, чорно-
бильців, серед яких немало
членів Атомпрофспілки. Як дія-
ти у правовому полі за обста-

вин, коли виникають сумніви
щодо правильності нарахуван-
ня пенсій тощо — чорнобильці
знають. А взагалі, на що споді-
ватися, чи очікувати підвищен-
ня пенсій та соціальних виплат?

До уваги читачів відповідь з
Кабінету Міністрів України, де

викладено основні положення,
за якими здійснюються ті чи інші
зміни у сфері чорнобильського
законодавства. Головне ж для
тих, хто шукає відповідь, упев-
нитись, укотре, що працює
один із основних життєвих
принципів: поінформований —
отже, озброєний.

(Закінчення на 3-й стор.)

На що розраховувати чорнобильцям

Передплативши «Атомник Украї-
ни» на 2010 рік, ви матимете змогу
ознайомитися з виробничо-соціальним
та профспілковим життям ядерного
енергопромислового комплексу Украї-
ни, споріднених галузей діяльності, під-
приємств та організацій, що перебува-
ють у сфері впливу Атомпрофспілки, та
підпорядкованих Мінпаливенерго, МНС
України, Мінохорони здоров’я, Мінпри-
роди, Мінпромполітики, Міносвіти та
науки України тощо.

Атомне видання акцентує увагу на
відображенні соціально-захисної функції
Атомпрофспілки та її регіональних пред-
ставництв у трудовій, виробничій та про-
фесійній діяльностях.

«Атомник України» щономера пові-
домляє про життєдіяльність відокремле-
них підрозділів ДП НАЕК «Енергоатом»,
уранодобувних і уранопереробних підпри-
ємств ДП «Східний гірничо-збагачуваль-
ний комбінат», підприємств зони відчу-
ження Чорнобильської АЕС та колишнього
ВО «Придніпровський хімічний завод» у м.
Дніпродзержинську, інформує про сучас-
ний стан та діяльність наукових, проект-
них, дослідницьких та освітніх закладів і
установ ядерного профілю. Щотижневик у
2009—2010 роках друкуватиме низку
матеріалів під рубрикою «Ядерна енергія:
сторінки історії».

«Атомник України» постійно стежить
за новинками у законодавстві, ви перши-

ми будете довідуватися про останні нор-
мативно-правові акти соціального при-
значення, отримуватиме роз’яснення
центральних органів виконавчої влади з
питань трудового, пенсійного та чорно-
бильського законодавств, консультації
висококваліфікованих юристів відділу
правової служби та ділові поради і допо-
могу технічних інспекторів праці Атом-
профспілки.

«Атомник України» — єдина газе-
та, що діє і живе з працівниками і для
працівників ядерної та інших галузей
економіки держави, де є первинні
осередки Атомпрофспілки.

ІНДЕКС ЩОТИЖНЕВИКА — 21766.
Дякуємо, що ви з нами!

ПОІНФОРМОВАНИЙ — ОТЖЕ, ОЗБРОЄНИЙ І ЗАХИЩЕНИЙ: ПЕРЕДПЛАТИ СВОЮ РІДНУ ГАЗЕТУ
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(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Бригада Юрия ЛУГОВЦА занимает-
ся изготовлением одноразовых контей-
неров для готовой продукции. Работа,
выполняемая ими, весьма ответствен-
ная. Электрогазосварщики постоянно
повышают свой профессиональный
уровень, проходят обучение в Институте
электрогазосварки им. Патона. Ведь к
качеству контейнеров предъявляются
серьезные требования. У завода имеет-
ся соответствующая лицензия на их
изготовление, регулярно проводятся
испытания по различным критериям. 

— Наш участок занимается изготов-
лением и монтажом горно-шахтного
оборудования, — отрываясь на несколь-
ко минут от работы, рассказывает элек-
трогазосварщик Юрий Луговец. — В
нашей бригаде 6 человек, все работают
добросовестно. Правда, оборудование
у нас устаревшее, его необходимо
менять на современное. Это поможет
повысить производительность труда и
улучшить качество продукции… На РМЗ
я работаю 15 лет. Начинал работать на
контактной сварке, потом выучился на
электрогазосварщика. На заводе рабо-
тает и моя жена Нинель Олеговна, она —
контролер ОТК.

Оказавшись на кузнечно-термиче-
ском участке, общаемся с его началь-
ником Александром Шкариным.

— Коллектив участка в последние
годы значительно омолодился, — гово-
рит наш собеседник. — И, что немало-
важно, это перспективная, достойная
смена. На нашем участке работает
председатель совета молодежи завода
Владимир Головатый. Много ребят
приходит после окончания техникума.
Это учебное заведение (теперь оно
называется Желтоводский промыш-
ленный колледж) дает хороший багаж
знаний, достаточный для выполнения
работы и дальнейшего производствен-
ного роста.

Перефразировав лозунг «Всей семьей
— на стадион», о Родниных можно ска-
зать: «Всей семьей — на завод». Судите
сами: глава семейства Сергей РОДНИН
работает нормировщиком участка 01А,
его супруга Лидия — контролером ОТК,
сын Владимир — слесарем-сборщиком.

— Как пришел сюда учеником в январе
1972 года, так и работаю на одном и том
же участке все эти годы, — вспоминает
С. Роднин. — Сейчас времена, конечно,
непростые, раньше работалось лучше, так
как загрузки было больше. Я тружусь на
зубофрезерных станках. Были годы, когда
я одновременно запускал все вот эти семь
станков и сам их обслуживал. Так что
хочется, чтобы загрузка была у нас силь-
нее: работать мы умеем. Ребята у нас
замечательные — и те, кто постарше, и
молодежь.

— На РМЗ работает не один десяток
семейных пар, целые трудовые дина-
стии, — рассказывает Борис Кислый. —
Среди них династии Шаенко, Платош,
Ващилиных, Чабан, Кислых, Яровых,
Никитиных, Левацких, Минько, Пащенко,
Черномор, Захарчук, Охрименко, Слю-
сарь и др. Тот факт, что на смену родите-
лям приходят их дети и внуки, свиде-
тельствует о престижности предприятия
и перспективе развития.

Андрей КИСЛЫЙ, продолжая слав-
ную трудовую династию, пришел на
завод 15 лет назад, сразу же после
школы, и начал осваивать азы профес-
сии. Принимал активное участие в кон-
курсах профессионального мастерства,
благодаря чему повысил свой квалифи-
кационный разряд. Теперь он — элек-
тросварщик шестого разряда, работает
на слесаро-сборочном участке.

Месторасположение механического
участка №20 удивит непосвященных: дело
в том, что он находится не на территории
РМЗ, а, практически, на Веселой Иванов-
ке. Судьба данного участка была не менее
занимательной, чем его расположение.
Долгие годы он принадлежал ЦНИЛ, по-
том НПК «АиМ», являясь опытным, и, нако-
нец, три года назад вошел в состав РМЗ.

Руководит участком №20 Андрей
ШАРОВ, который работает на заводе 11
лет. Начинал слесарем по ремонту обору-
дования, вырос до начальника участка.

— Занимаемся изготовлением гор-
но-шахтного оборудования, бурового
инструмента, — рассказывает А. Шаров.
— Выпускаем машины ПТ-2ЭШМ, буро-
вые установки УБШ-201А и УБШ-203,
расширители скважин РС-220, колонки
ЛКР-М, гидроцилиндры, перфораторы
«Норит», другое оборудования для шахт.
Материалы и комплектующие на изделия
поступают к нам не всегда своевремен-
но, это связано с финансовыми пробле-
мами. Поэтому хочется, чтобы финанси-
рование улучшилось. Хотя наш коллектив
всегда с пониманием относится к нуждам
участка, завода, комбината. Люди у нас
работают прекрасные, коллектив хоро-
ший, сплоченный.

К этим теплым пожеланиям присое-
диняемся и мы. С профессиональным
праздником, заводчане!

Елена БОРОВКОВА
Фото Михаила СТЕПАНЯНА

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Существует и ряд других проблемных
вопросов, над решением которых мы рабо-
таем. В частности, это низкая эффектив-
ность отдельных участков в связи с тем, что
многое их оборудование физически и мо-
рально устарело. Это, безусловно, мешает
нам выдерживать своевременные требова-
ния к себестоимости и качеству готовой про-
дукции.

Бывает, что финансирование нашей дея-
тельности в плане закупки сырья, материалов
осуществляется несвоевременно. Пытаемся
решать эти проблемы вместе с руководством
комбината, которое оказывает помощь и под-
держку РМЗ.

Завершено формирование производ-
ственной программы следующего года. Мы
планируем увеличить объемы производ-
ства. Работаем над повышением интенсив-
ности труда, уменьшением себестоимости
готовой продукции. Хотим добиться этого
за счет снижения материалоемкости и
энергоемкости производства, применения
современных технологических приемов. В
частности, что касается литейного произ-
водства, рассматривается инвестиционный
проект по его модернизации, автоматиза-
ции процессов, которые являются «узкими
местами». Кроме того, мы рассматриваем
вопрос оптимизации штатного расписания
предприятия, ищем такое решение, чтобы
минимальными ресурсами решать макси-
мальные задачи.

— Как расширяется рынок сбыта про-
дукции завода?

— Кроме подразделений комбината наши-
ми потребителями и покупателями являются
сторонние организации. Хотя доля продаж в
общем объеме пока невелика, в стратегиче-
ских планах завода — увеличение этой доли,
расширение рынка сторонних организаций.
Эта работа достаточно сложная, но очень нуж-
ная заводу. Мы активизировали свою деятель-
ность на внешнем рынке, проводим анализ его
потребностей, сопоставляя их со своими воз-
можностями. Изыскиваем дополнительные
ресурсы для того, чтобы расширить круг наших
партнеров.

Предлагаем услуги по ремонту различной
техники. Готовы предоставлять услуги по
выполнению монтажа оборудования, произво-
дить нестандартное оборудование.

Хочу поблагодарить за добросовестный
труд и ответственное отношение к работе тех
сотрудников, на которых лежит главная нагруз-
ка по выполнению производственной програм-
мы. Это начальники участков В. Толкачев,
Н. Минько, А. Суперека, В. Гаевский, А. Шкарин,
А. Шаров, В. Харчук, начальник конструкторско-
го отдела В. Щербина, начальник технологиче-
ского отдела Н. Амброзяк, главный механик
А. Ступаков, главный энергетик В. Лебедев. На
этих людей я, прежде всего, опираюсь в своей
работе.

Золотой фонд завода — его людиЗолотой фонд завода — его люди
ПРОФЕСІОНАЛЬНА РОБОТА СПІЛЧАН

«Работаем над
расширением ассортимента
и улучшением качества
продукции»

Андрей ШАРОВ

Андрей КИСЛЫЙ Борис КИСЛЫЙ

Сергей РОДНИН Юрий ЛУГОВЕЦ

� АЕС перевиконали планове завдання з вироб-
ництва електроенергії. За оперативними даними, у
січні—вересні ц.р. українські АЕС виробили 60,522 млрд.
кВт/год електроенергії, що становить 101,3% від планово-
го завдання.

У вересні атомні електростанції ДП НАЕК «Енергоатом»
виробили 6,389 млрд. кВт/год, що становить 97,3% від пла-
нового завдання.

У вересні ц.р. коефіцієнт використання встановленої
потужності становив 64%, а з початку року — 66,6%.

У січні—вересні аварій та інцидентів, які класифікуються
за «Міжнародною шкалою ядерних подій» (INES), на АЕС не
було.

� За 9 місяців цього року ДП «НАЕК «Енергоатом»
сплатив до Державного бюджету України понад 1,8
млрд. гривень основних видів податків (податок на
додану вартість та податок на прибуток). Ця величина
значно перевищує податкові платежі, передбачені в
тарифі на електроенергію атомних електростанцій на
2009 рік. 

За підсумками 2008 року, «Енергоатом» сплатив до
державного бюджету всіх видів податків на суму майже
2,2 млрд. гривень, що становить 17,6% минулорічного
доходу Компанії. Минулорічний дохід від реалізації
виробленої «Енергоатомом» продукції перевищив 12,5
млрд. гривень.

За 9 місяців цього року ДП «Енергоринок» заборгував
Компанії 160 мільйонів гривень. Загальна сума боргу енер-

горинку перед НАЕК «Енергоатом» досягла майже 7 мільяр-
дів гривень.

� Фахівці НАЕК «Енергоатом» та Японського інфор-
маційного центру з питань електроенергетики (JEPIC)
провели семінар «Управління ядерною безпекою.
Організація та проведення заходів, спрямованих на
підвищення культури безпеки з метою попередження
помилок персоналу».

Учасники семінару обговорили методики аналізу поми-
лок, пов’язаних із людським фактором, шляхи попереджен-
ня помилок персоналу на АЕС та способи підвищення куль-
тури безпеки.

� У ВАТ «Машинобудівний завод» (Росія) завер-
шився робочий візит представників Рівненської АЕС,
відокремленого підрозділу ДП НАЕК «Енергоатом»
(Україна) та ДП «Державний центр регулювання
якості поставок і послуг». Програма візиту включала
проведення контролю відповідності продукції, яку
виготовляє ВАТ «МБЗ» для АЕС України, вимогам
контрактно-технічної документації та інспекції про-
цесу виготовлення ядерного палива впродовж усьо-
го технологічного ланцюжку. 

Особливістю цього візиту був початок проведення при-
ймальної інспекції палива ВВЕР-440 другого покоління для
Рівненської АЕС, перші поставки якого заплановано у 2009
році на перший та другий блоки станції.

Високотехнологічне паливо ВВЕР-440 другого поколін-
ня, яке вперше надійде до України, підвищує надійність
роботи АЕС, виключає операції витравлювання та аноду-
вання ТВЕЛів, знижує дію негативних чинників на навко-
лишнє середовище.

� Продукция с маркой Харьковского приборо-
строительного завода им. Т.Г. Шевченко широко
известна за пределами Украины. За годы независи-
мости нашей страны шевченковцы в результате кон-
версии освоили выпуск надежных систем управления
и другого оборудования для АЭС. Недавно на заводе
начались межведомственные испытания систем нор-
мальной эксплуатации, предназначенных для работы

в машинных залах и реакторных отделениях атомных
электростанций.

Как отмечает директор предприятия Виктор Гущин,
сейчас заводчане серьезно готовятся к участию в тендере
на поставку оборудования на украинские АЭС. Цена побе-
ды в «конкурсе» заказов — 50 млн. гривен.

Рассчитывают харьковчане закрепиться и на россий-
ском энергетическом рынке, у них налажены давние парт-
нерские связи со специалистами АЭС России.

� Южно-Українська АЕС стала місцем проведення
технічного туру для учасників другого міжнародного
семінару, присвяченого застосуванню в атомній енер-
гетиці новітніх технологій у сфері обробки інформації
— FPGA (Програмовані логічні інтегральні матриці).

Захід проводився на базі науково-виробничого підпри-
ємства «Радій» (Кіровоград) — одного зі світових лідерів у
цій сфері. Семінар було організовано за ініціативи
Міжнародного агентства з атомної енергії. У ньому брали
участь представники регулюючих органів, компаній-роз-
робників і проектних інститутів з 14 країн світу. Відвідини
ВП ЮУАЕС було включено в програму семінару для прак-
тичного ознайомлення з роботою управляючих систем,
створених НВП «Радій», та з висновками фахівців, які їх екс-
плуатують.

Южно-Українська атомна електростанція — флагман
вітчизняної ядерної енергетики у сфері застосування
обладнання кіровоградського науково-виробничого підпри-
ємства. Розпочинаючи з 2005 року, на АЕС упроваджено 10
комплексів «Радію». Його устаткування використовувалося
під час реконструкції управляючих систем безпеки, систем
управління захистом і автоматичних регуляторів потужності
реактора. Фахівці цеху теплової автоматики та вимірювань
констатують: за весь період експлуатації не зафіксовано
жодної серйозної відмови обладнання НВП «Радій».

Сьогодні електронна продукція «Радію» застосовується
на всіх 15 українських ядерних енергоблоках. Основна її
перевага — швидкодія, за цим показником інформаційні
системи, створені на базі устаткування «Радію», багато в
чому випереджають світові аналоги.

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

АЕС
Планове
завдання

млн. кВт/год.

Вироблено
млн. кВт/год.

Виконання
планового

завдання, %

ЗАЕС 29420,0 30035,6 102,1
РАЕС 9602,0 9716,1 101,2
ЮУАЕС 12282,19 12410,8 101,0
ХАЕС 8456,0 8359,6 98,9
НАЕК 59760,19 60522,1 101,3
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Сергій Кондрюк поінформував при-
сутніх про вимоги ФПУ до влади. Це
повернення заборгованості із зарпла-
ти, сума якої на сьогодні становить 1,5
млрд. грн. Півмільйона наших співвіт-
чизників не можуть своєчасно отрима-
ти зарплату. Це — законодавче вста-
новлення рівня мінімальної заробітної
плати не нижче за розмір прожитково-
го мінімуму. Потрібно також покласти
край дискримінації в оплаті праці бюд-
жетників, установити достойні пенсії.

«Невирішення таких життєво важ-
ливих питань спонукає нас використо-
вувати у нашій боротьбі будь-які меха-
нізми, що не заборонені законом, —
повідомив заступник Голови ФПУ, —
профспілки ведуть складні переговори
з представниками влади, звертаються
до міжнародних інституцій, можливо,
навіть до Європейського суду з прав
людини».

Сергій Кондрюк закликав членів
профспілок, громадськість приєдна-
тися до акцій, які проводить ФПУ з
нагоди Всесвітнього дня дій за гідну
працю і з нагоди Дня боротьби з
бідністю. Він повідомив, що у Києві
17 жовтня відбудеться мирна хода,
організована ФПУ, до якої приєдна-
ються представники з усіх регіонів
України. Спілчани пройдуть від Май-
дану Незалежності до будівлі Кабінету
Міністрів, секретаріату глави держави
і передадуть можновладцям вимоги
профспілок. А також запевнив, що
ФПУ доб’ється виконання своїх вимог
до влади і роботодавців.

Сьогодні мільйони українців зане-
покоєні підвищенням цін, низькими
зарплатами і пенсіями, високими подат-
ками, скороченням робочих місць, зрос-
танням заборгованості із зарплати, що
становить на сьогодні майже 1 млрд.
600 млн. грн. Таким був лейтмотив бри-
фінгу Голови Федерації профспілок

України, народного депутата України
Василя Хари, що відбувся 13 жовтня у
рамах Осіннього наступу профспілок.
Керівник ФПУ наголосив, що нині за
межею бідності опинилося 70 відсотків
активного населення України. Серед
основних вимог ФПУ — не перекладати
фінансові негаразди держави і бізнесу
на плечі трудящих, визначити у проекті
Держбюджету на 2010 рік розмір мі-
німальної зарплати у сумі не менш як
960 грн., виходячи з розрахункової ве-
личини прожиткового мінімуму для пра-
цездатної особи на 1 січня 2010 року.

Голова ФПУ звернувся через пред-
ставників ЗМІ до профспілкових органі-
зацій усіх рівнів провести протягом
жовтня і, зокрема, 17 числа, в Між-
народний день боротьби з бідністю,
колективні акції зі справедливими вимо-
гами до працедавців, органів держвлади
та управління щодо захисту своїх со-
ціально-економічних і трудових прав —
людської гідності і честі.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Кабінет Міністрів пові-

домляє:
Відповідно до статті 54

Закону України «Про статус і
соціальний захист громадян,
які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи»
(далі — Закон), пенсії по інва-
лідності особам, віднесеним
до категорії 1, та у зв’язку з
втратою годувальника внас-
лідок Чорнобильської ката-
строфи призначаються із
заробітку, одержаного за
роботу у зоні відчуження у
1986—1990 роках, і в усіх
випадках не можуть бути
нижче, ніж 10 мінімальних
пенсій за віком для інвалідів
першої групи, вісім мінімаль-
них пенсій за віком — для
інвалідів другої, шість міні-
мальних пенсій за віком —
для інвалідів третьої групи та
три мінімальні пенсії за віком
— для дітей інвалідів.

Відповідно до статті 50
Закону особам, віднесеним
до категорії 1, після виник-
нення права на державну
пенсію призначається додат-
кова пенсія за шкоду, запо-
діяну здоров’ю, у розмірі
100, 75 та 50 відсотків міні-
мальної пенсії за віком.

Постановою Кабінету Мі-
ністрів від 3 січня 2002 року
№1 встановлено розрахун-
кову величину для обчислен-
ня мінімальної пенсії по інва-
лідності, що призначається
відповідно до Закону у розмі-
рі 19,91 гривні.

Постановою Кабінету Мі-
ністрів від 27 грудня 2005
року №1293 пенсію по інва-
лідності учасникам ліквідації
наслідків аварії на Чорно-
бильській АЕС та пенсію у
зв’язку з втратою годуваль-
ника було збільшено у 3,5 та
2,5 разу залежно від періоду
виконання робіт у зоні відчу-
ження, а громадянам, ева-
куйованим із зони відчужен-
ня у 1986 році, — у 2,5 разу.

Щодо призначення пен-
сії відповідно до статей 50 та
54 Закону, виходячи із роз-
рахунку прожиткового міні-
муму для осіб, які втратили
працездатність, слід зазна-
чити, що з 1 січня 2004 р.
введено в дію Закон України
«Про загальнообов’язкове
державне пенсійне страху-
вання», статтею 28 якого
визначено, що мінімальний
розмір пенсії за віком за
наявності у чоловіків 25, а у
жінок — 20 років страхового
стажу встановлюється у роз-
мірі прожиткового мінімуму
для осіб, які втратили пра-
цездатність. Мінімальний
розмір пенсії за віком, виз-
начений цією статтею, за-
стосовується виключно для
визначення розмірів пенсій,
призначених згідно із цим
Законом, і не може застосо-
вуватись як розрахункова
величина для призначення
пенсії за іншими законами.

Питання щодо застосу-
вання показника прожитко-
вого мінімуму для осіб, які
втратили працездатність, як
розрахункової величини для
призначення щомісячної до-
даткової пенсії за шкоду,
заподіяну здоров’ю особам,
віднесеним до категорії 1, 2,
3 та 4, щомісячної компен-
сації сім’ям за втрату го-
дувальника внаслідок Чор-
нобильської катастрофи,
мінімальної пенсії по інва-
лідності (особам, віднесе-
ним до категорії 1) та у
зв’язку з втратою году-
вальника внаслідок Чорно-
бильської катастрофи було
вирішено у зв’язку з прий-
няттям Закону України «Про
Державний бюджет України
на 2008 рік та про внесення
змін до деяких законодавчих
актів України», що дало мож-
ливість суттєво підвищити
розмір цих виплат з 1 січня
2008 року.

З метою недопущення
зниження рівня пенсійного
забезпечення зазначеної ка-
тегорії громадян підвищені з
1 січня 2008 року розміри заз-
начених виплат встановле-
но постановою Кабінету Мі-
ністрів від 28 травня 2008

року №530 в абсолютних
величинах. Зокрема, розмір
додаткової пенсії за шкоду,
заподіяну здоров’ю, інваліду
1 групи збільшено з 19,91
гривні до 140,4 гривні.

Постановою Кабінету Мі-
ністрів від 16 липня 2008 ро-
ку №654 передбачено, що
для інвалідів, стосовно яких
встановлено зв’язок з Чор-
нобильською катастрофою,
розмір мінімальної пенсії, що
призначається відповідно до
Закону (без урахування над-
бавок, підвищень, додатко-
вих пенсій, цільової грошової
допомоги, пенсій за особли-
ві заслуги перед Україною,
сум індексації та інших до-
плат, встановлених законо-
давством), не може бути
нижчим для учасників лікві-
дації аварії на Чорнобильсь-
кій АЕС у 1986 році: 1200 гри-
вень для інвалідів першої
групи, 1090 гривень для інва-
лідів другої групи і 980 гри-
вень для інвалідів третьої
групи; для учасників ліквіда-
ції наслідків аварії на Чор-
нобильській АЕС у 1987—
1990 роках та осіб, евакуй-
ованих у 1986 році із зони
відчуження: 870 гривень для
інвалідів першої групи, 820
гривень для інвалідів другої
групи та 760 гривень для
інвалідів третьої групи.

На 1 січня 2009 року міні-
мальний розмір пенсійних
виплат по інвалідності внас-
лідок загального захворю-
вання, призначених відповід-
но до Закону України «Про
загальнообов’язкове дер-
жавне пенсійне страхуван-
ня», становить 544 гривні, у
той час як мінімальна пенсія
інваліда третьої групи — лік-
відатора наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС 1986
року становить 980 гривень.

Крім того, з 1 липня 2009
року та з 1 жовтня 2009 року
передбачається підвищення
пенсії відповідно до постано-
ви Кабінету Міністрів від 11
березня 2009 року №198.

Видатки на соціальний
захист та пенсійне забез-
печення громадян, які по-
страждали внаслідок Чорно-
бильської катастрофи, на
2009 рік передбачені в за-
гальному обсязі 6,6 млрд.
гривень, що на 0,6 млрд. гри-
вень більше, ніж було запла-
новано у 2008 році, а фактич-
на потреба для виконання
положень Закону у повно-
му обсязі становить понад
40 млрд. гривень.

Відповідно до статті 95
Конституції України виключ-
но законом про Держав-
ний бюджет України визна-
чаються будь-які видатки
держави на загальносус-
пільні потреби, розмір і
цільове спрямування таких
видатків.

Статтею 7 Бюджетного
кодексу України визначено,
що одним із принципів, на
якому ґрунтується бюджет-
на система України, є при-
нцип збалансованості —
повноваження на здійснен-
ня витрат бюджету повинні
відповідати обсягу надход-
жень до бюджету на відпо-
відний бюджетний період.

Оскільки сьогодні уря-
дом здійснюються заходи
щодо недопущення дефіци-
ту державного бюджету та
запобігання негативним на-
слідкам фінансової кризи
для економіки та фінансової
системи України, прийняття
рішень щодо подальшого
збільшення пенсій окремій
категорії осіб, які вплива-
тимуть на стабільність со-
лідарної системи та, відпо-
відно, на збалансованість
бюджету Пенсійного фонду,
а в кінцевому результаті —
на необхідність збільшення
додаткових видатків із дер-
жавного бюджету, є немож-
ливим.

Питання щодо підвищен-
ня рівня пенсійного забез-
печення інвалідів із числа
учасників ліквідації Чорно-
бильської катастрофи та
потерпілих осіб перебуває
на постійному контролі у
Кабінеті Міністрів.

Тетяна ПОМАЗАНОВА

ОСІННІЙ НАСТУП ПРОФСПІЛОК

РІШУЧЕ «НІ» БІДНОСТІ В УКРАЇНІ!
ПЕНСІЙНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ-2009

На що розраховувати
чорнобильцям

За ініціативою Організа-
ції Об’єднаних Націй світ
щороку 17 жовтня відзначає
Міжнародний день боротьби
з бідністю. У 2000 році  під час
саміту тисячоліття Україна, як
і більшість країн світу, схвали-
ла Декларацію тисячоліття,
якою визначено головне зав-
дання — до 2015 року удвічі
скоротити частку людей, які
живуть в умовах надзвичайної
бідності. Президентом Украї-
ни схвалено Стратегію подо-
лання бідності, уряд щороку
затверджує відповідні заходи.

На жаль, від кількості ухва-
лених документів життя людей
не покращало. Як і раніше,
лише за офіційними даними, у
злиднях живе кожен четвер-
тий українець.

Життєвий рівень різко по-
гіршився протягом останньо-
го року. Дорожчають хліб,
цукор, продовольчі та інші
життєво необхідні товари, без-
мірно і безконтрольно підви-
щуються житлово-комунальні
тарифи. Зростає безробіття і
неповна зайнятість. А нещо-
давньою спробою без будь-
яких економічних підстав під-
вищити до кінця 2010 року ціни
на газ у 2,5 разу влада зро-
била ще один крок до поши-

рення масштабної бідності в
Україні.

При цьому Кабінет Мі-
ністрів України, підпорядко-
вані йому органи виконавчої
влади разом з парламен-
том відверто демонструють
цинічне ігнорування закон-
ного права людини на до-
статній життєвий рівень та
захист від бідності, вимог за-
кону про встановлення об’єк-
тивно розрахованого прожит-
кового мінімуму і гарантування
на його рівні мінімальної заро-
бітної плати та пенсії.

До злиденного стану до-
ведено майже півмільйона
працівників, які по 8—15 міся-
ців сумлінно ходять на роботу
і не отримують ані копійки
заробітної плати. Протягом
року заборгованість із заро-
бітної плати зросла удвічі —
до 1,6 мільярда гривень. Ще
три мільйони працюючих в
Україні отримують заробітну
плату, нижчу від прожитково-
го мінімуму.

У 2009 році стався безпре-
цедентний випадок — уперше
з 2004 року 8 мільйонів пенсіо-
нерів знову стали офіційно бід-
ними, оскільки через штучно
зменшений до 498 гривень
прожитковий мінімум їхні пен-

сії стали нижчими від межі бід-
ності, яка становить 778 гри-
вень.

Професійні спілки роз-
цінюють такий стан як ціл-
ковитий провал Стратегії
подолання бідності, яка
затверджена Президентом і
мала б виконуватися урядом
України.

Жодні посилання на кри-
зу не витримують критики.
Банки, бізнес, за підтримки
держави, не згаяли шансу
розбагатіти навіть на кризі
за рахунок зубожіння пра-
цюючих людей.

Така антисоціальна по-
літика проводиться під тис-
ком міжнародних фінансових
установ, зокрема — Міжна-
родного валютного фонду,
який продовжує наполягати
на подальшому звуженні соці-
альних гарантій, зарплат, під-
вищенні цін на газ та жит-
лово-комунальні послуги.

Президія ФПУ підтри-
мує позицію Міжнародної
конфедерації профспілок,
членом якої є Федерація
профспілок України, спря-
мовану проти прагнення Сві-
тового банку та інших фінан-
сових структур поліпшити
ведення бізнесу за раху-
нок ослаблення системи со-
ціального захисту.

Федерація профспілок
України звертається до Пре-
зидента України, Прем’єр-
міністра України, народних
депутатів України з вимогою
невідкладно повернути наро-
дові справедливі державні

соціальні стандарти і гарантії,
затвердити об’єктивно розра-
ховані й проіндексовані на
зростання цін прожитковий
мінімум, мінімальну заробітну
плату, забезпечити їх у Дер-
жавному бюджеті України,
починаючи з 2009 року. Сис-
тема соціального захисту має
повністю компенсувати лю-
дям втрати від подорожчання
вартості життя.

Профспілки вимагають
від роботодавців виконати
свій законний обов’язок —
своєчасно і гідно оплатити
кожному за виконану роботу.
Якщо ви — патріоти України,
зрозумійте — не може бути
сильної економіки і багато-
го бізнесу з бідними праців-
никами.

Звертаємося до проф-
спілкових організацій усіх
рівнів провести протягом
жовтня і, зокрема, 17 жовт-
ня, в Міжнародний день
боротьби з бідністю, колек-
тивні протестні акції, вису-
нути вимоги до роботодав-
ців, місцевих органів влади,
місцевих рад про повернен-
ня боргів із заробітної пла-
ти, безумовне виконання
колективних договорів, під-
вищення заробітної плати.

Федерація профспілок
України непохитно

стоятиме на сторожі прав
трудящих та ветеранів

праці на гідне життя
і захист від бідності.

Ухвалено
Постановою Президії ФПУ

23 вересня 2009 року

17 жовтня — захисти своє право на гідне життя
ЗВЕРНЕННЯ

ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ
до Президента України, Прем’єр-міністра

України,  народних депутатів України,
об’єднань організацій роботодавців України

К теме

Сводные данные департамента Всеобщей конфедерации профсоюзов по вопросам защиты социально-эконо-
мических интересов трудящихся по материалам Межгосударственного статистического комитета Содружества
независимых государств о заработной плате в странах СНГ в I полугодии 2009 года.

ЗАРАБОТНАЯ ПЛАТА В СТРАНАХ СНГ В ПЕРВОМ ПОЛУГОДИИ 2009 ГОДА

Страна/
Национальная валюта

Среднемесячная начисленная 
номинальная заработная плата

Минимальная заработная плата
в июне 2009 года

Единиц нац.
валюты

долларов
США

I п/г 2009 г.
в % к I п/г

2008 г.

Реальная
зарплата
в % к I п/г

2008 г.

Единиц нац.
валюты

долларов
США

Соотношение
с прожиточ-

ным миниму-
мом в %

Азербайджан, манатов 298 371 119 115 75 93 82

Армения, драмов 98200 282 113 110 30000 83

Беларусь, бел.рублей 957200 342 117 102 229700 81 86

Казахстан, тенге 64300 444 111 103 13470 90 100,5

Киргизия, сомов 5895 140 119 105 340 8 8

Молдавия, лей 2674 245 110 109 600 53 43

Россия, рублей 17875 541 110 97 4330 138 85

Таджикистан, сомони 288 74 136 125 60 14

Украина, гривен 1812 236 106 90 625 82 93
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4
ВІСТІ З МІСТ-СУПУТНИКІВ АЕС: СЛАВУТИЧ

У Славутичі на початку жовтня
відкрився Комплексний медичний
центр. Координатором цього про-
екту є Міжнародна асоціація еко-
логічної медицини, яка недавно
відсвяткувала свій десятирічний
ювілей.

Президент Академії медичних на-
ук України Олександр Возіанов на-
правив вітального листа, в якому

зазначив, що в цьому центрі бу-
де надаватися високоспеціалізована
медична допомога кращими спеціа-
лістами провідних науково-дослідних
та лікувально-профілактичних уста-
нов України мешканцям міста Сла-
вутича та працівникам Чорнобильсь-
кої АЕС.

Водночас місцеву медичну спільно-
ту буде долучено до передових профе-

сійних надбань вітчизняної та світової
медицини.

На відкритті Центру міський голова
Славутича Володимир Удовиченко на-
голосив, що ця ініціатива є одним із
шляхів пошуку покращення медичного
обслуговування жителів міста та реаль-
ного наближення високоспеціалізованої
медичної допомоги. У комфортних кабі-
нетах, обладнаних всім необхідним для
прийому хворих, надаватимуть консуль-
тації «вузькі» спеціалісти, аби якнайкра-
ще вирішити складні питання пацієнта.

Наближення до високоспеціалізованої медичної допомоги

Як розповідає сам Анатолій
Дмитрович, це був справжній фес-
тиваль бігу, в якому брали участь не
тільки професійні бігуни, а й люби-
телі, атлети, які використовують
роликові ковзани, люди з обмеже-
ними можливостями на візках і
9 тис. школярів. Це найдемокра-
тичніший вид спорту і чудова
можливість разом з великими про-
фесіоналами пробігти на одній
дистанції, відчути дух перемоги.
Для азартних уболівальників, яких
було в Берліні не менше, ніж мара-
фонців, усі, хто закінчував дистан-
цію, вважаються справжнім героєм.

Цьогорічний захід присвячу-
вався 20-річчю руйнування Бер-
лінської стіни. Символічно, що
всі бігуни пробігали Бранден-
бурзькі ворота, через які прохо-
дила демаркаційна лінія, що
об’єднала західну і східну частини
Німеччини.

Основний девіз Берлінського
марафону — «20 років бігу без
кордонів».

Днями Анатолій Гора зустрів-
ся з молоддю Славутича, поді-
лився враженнями від участі в
цьому захоплюючому спортивно-
му заході.

«20 років бігу без кордонів»

У дні проведення XVI
Міжнародного фестивалю
дитячої творчості, телеба-
чення та преси «Золота
осінь Славутича» в залі
урочистих подій Славу-
тицького міськвиконкому
відбулася посвята учнів-
ської молоді Славутича в
депутати Молодіжної ради
8-го скликання.

З 2002 року в місті поряд
з виборним органом Славу-
тицької міської ради працює
молодіжна рада, як окрема гро-
мадська сила, здатна на пев-
ну відповідальність, виконання
обов’язків і реалізацію прав
щодо розв’язання проблем мо-
лодіжного середовища.

Цей урочистий захід що-
річно проходить у рамках Ме-
морандуму поколінь з об’єд-

нуючою ідеєю «Єднає всіх нас
до Славутича любов». Відкри-
ваючи зібрання, міський голо-
ва Володимир Удовиченко у
своєму зверненні до присутніх
підкреслив необхідність тако-
го тісного спілкування, пошуку
формування шляхів свідомого
громадянського суспільства за-
ради майбутнього.

Серед гостей та учасників
були ветеран війни Олек-
сандр Смирнов, ветеран ЧАЕС,
член виконкому Славутицької
міської ради Лідія Климова,
почесний громадянин Сла-
вутича, колишній директор
об’єкта «Укриття» Володимир
Щербина, заступник директо-
ра ДСП ЧАЕС з управління пер-
соналом Анатолій Гора. Їх
звернення до молоді засвід-
чили потрібність одне одно-

му, взаємозбагачення силою і
мудрістю, юнацьким запалом і
життєвим досвідом. Сьогод-
нішнє покоління очима стар-
шого дивиться в історію і на-
магається добре засвоїти її
уроки, щоб ніколи не повторю-
вались голодомор, Хіросіма,
страшна Велика Вітчизняна
війна, Чорнобиль.

Голова Молодіжної ради
«Майбутнє Славутича» Лідія
Антонова з вдячністю говорила
про те, що у Славутичі молоді
люди на принципах добровіль-
ності, усвідомленості, неприму-
совості мають можливість долу-
чатися до процесів прийняття
важливих для міської громади
рішень.

До складу Молодіжної ради
входять учні загальноосвітніх
навчальних закладів міста, яким
небайдужа доля Славутича, які
займають активну позицію у
формуванні молодіжної політи-

ки. Цього дня склад Молодіжної
ради поповнили ще 27 пред-
ставників учнівських колективів
міста. Їм пов’язали червоно-
жовті галстуки та вручили сим-
воліку Молодіжної ради.

Вагомим акордом багатоз-
вучність цієї події підсилило і
вручення 16-річним паспортів
громадян України.

З душевним хвилюванням
звучить у залі клятва молодих.
Вони беруть на себе відпові-
дальність не тільки представля-
ти інтереси учнівської молоді на
місцевому рівні, а бути чесними
і порядними перед собою та
іншими, поводитися гідно і бути
прикладом для інших, не забу-
вати, звідки родом, дорожити
честю рідної школи, сім’ї, міста,
цінувати спокій, безпеку та ком-
форт рідного Славутича.

Людмила ЛЮБИВА,
завідувачка центру

інформації міськвиконкому

«Єднає всіх нас до Славутича любов»

Офицер в отставке Михаил СЕМЕНЧЕНКО семь лет
работает диспетчером обособленного подразделения
«Аварийно-технический центр» ГП НАЭК «Энергоатом».
«Это человек закона и жесточайшей дисциплины, сам
никогда не нарушит и другим спуску не даст», — говорит
о нем председатель первичной профсоюзной организа-
ции предприятия Тамара ОСАДЧАЯ. А по-другому в АТЦ,
а тем более на должности диспетчера, работать невоз-
можно. Ведь отсюда, в первую очередь, осуществляется
связь с атомными станциями. Происходит управление
аварийными ситуациями, если такие возникают.
Круглосуточно на мониторах — видеообзор территории
центра, осуществляется контроль выезда аварийных
групп и многие другие функции.

Фотоинформация Людмилы ГАПЮК

ФАХОВА РОБОТА СПІЛЧАН

НОВІ ДОСЯГНЕННЯ ВИХОВАНЦІВ ПРОФСПІЛКОВОЇ ДИТЯЧО-ЮНАЦЬКОЇ СПОРТИВНОЇ ШКОЛИ

В кубке ЗАЭС, который прохо-
дил в этом году в 18-й раз, состя-
зались гребцы из 22 городов
Украины, а также из Беларуси
(Борисовского училища олим-
пийского резерва). С каждым
годом этот традиционный турнир
по гребле на байдарках и каноэ
становится все популярнее. Ны-
нешние состязания собрали ре-
кордное число участников — 285
юных спортсменов и около 30
ветеранов гребли.

На торжественном открытии тур-
нира спортсменов приветствовали
генеральный директор ОП ЗАЭС
Вячеслав Тищенко, председатель
профсоюзного комитета станции
Николай Захаров и почетные гости
турнира. Все желали участникам
состязаний успехов и новых дости-
жений. Вячеслав Тищенко, обраща-
ясь к ним, подчеркнул, что в столи-
це атомной энергетики Украины
Энергодаре им всегда рады, атом-
ная электростанция и в дальнейшем
будет способствовать развитию
спорта. Он пожелал спортсменам
достойного соперничества и попут-
ного ветра. Присоединяясь к этим
словам, Николай Захаров подчерк-
нул, что организаторы турнира при-
ложили немало усилий, чтобы все
чувствовали себя комфортно и
достигли новых спортивных высот.

Стараниями организаторов 18-й
турнир на кубок ЗАЭС, как и все пре-
дыдущие, прошел очень слаженно,

ему предшествовала серьезная под-
готовка. Это отметили и главный
судья соревнований Евгений Ма-
сюков из Днепропетровска, который
приезжает на этот турнир уже в
четвертый раз, и тренеры команд, и
сами спортсмены. Об уровне сорев-
нований лучше всего говорит тот
факт, что среди юношей и девушек
— 9 мастеров спорта, 35 кандидатов
в мастера спорта, остальные имеют
массовые разряды. Поэтому турнир
прошел в достаточно напряженной
борьбе, интересно и динамично.

Погода была по-настоящему
гребцовской, хотя, наверное, го-
няться под дождем и при ощутимых
порывах холодного ветра было не
совсем приятно. Тем не менее,
юные гребцы показали высокие
результаты во всех заплывах. По
словам главного судьи соревнова-
ний, и с этим мнением согласны тре-
неры команд-участниц, Кубок ЗАЭС
по уровню подготовки спортсменов
и по организации состязаний не
уступает чемпионатам страны, а в
чем-то и превосходит их.

В этом году программа состяза-
ний включала заплывы на длинные
дистанции (2 и 8 км) и на одну корот-
кую (100 м). Воспитанники ДЮСШ ОП
ЗАЭС (тренеры Сергей Снежко и
Юрий Рожков) показали себя достой-
но. На разных дистанциях в разных
возрастных группах у наших — четы-
ре первых места, два вторых и три
третьих. Окончательные итоги подво-

дились по сумме очков в марафоне и
суперспринте. В результате Дмитрий
Пасько (1995 г.р.) занял в своей воз-
растной группе первое место; Ни-
кита Лаврук (1994 г.р.) — на втором;
Денис Давыдов (1996 г.р.) — на
третьем. Среди энергодарских греб-
цов Дмитрий Пасько показал лучший
результат, завоевав в разных заплы-
вах три первых места. К слову, этот
год был для спортсмена очень
успешным: он стал трехкратным чем-
пионом Украины среди юношей.

Всего же в этом турнире было 15
победителей — 15 первых мест в
разных категориях. Нынешний Кубок
ЗАЭС наглядно показал, что гребле,
как говорится, все возрасты покор-
ны. Самые юные участники — 1998
года рождения, а самому старшему
— больше 60 лет.

Гребцам в Энергодаре очень
нравится, они говорят, что с нетер-
пением ждут конца сезона, чтобы
здесь погоняться. Главное, созданы
отличные условия: подготовка со-
ревнований, проживание и питание
— все продумано до мелочей.
Видно, что администрация и проф-
союзный комитет ОП ЗАЭС уделяют
развитию и популяризации гребли
(как и других видов спорта) большое
внимание. Потому и стремятся
попасть на «энергетический» турнир
и юные спортсмены, и титулованные
мастера.

Ирина РОМАНОВА
Фото Николая КУЛАГИНА

В напряженной борьбе, интересно и динамичноВ напряженной борьбе, интересно и динамично

Информация по теме
На открытии турнира прозвучала информация о достижени-

ях воспитанников ДЮСШ ОП ЗАЭС за время, прошедшее с про-
шлогоднего турнира. Отличился Руслан Еремин, который в этом
году стал чемпионом Украины среди молодежи до 24 лет и дву-
кратным чемпионом среди взрослых, а в составе сборной стра-
ны стал финалистом чемпионата Европы, проходившем в
Польше.

проходили в Энергодаре, на водно-спортивной базе Запорожской атомной
электростанции всеукраинские состязания по гребле на байдарках и каноэ

Наприкінці вересня увага любителів бігу була прикута до
подій 36-го Берлінського марафону, який об’єднав близько
41 тис. учасників із 107 країн світу. І серед них — представник
ДСП ЧАЕС, заступник генерального директора атомної елект-
ростанції з управління персоналом Анатолій ГОРА. Як бігун-
любитель він успішно здолав марафонську дистанцію в 42 км
195 м. Це не перший марафон людини, яка віддала 33 роки своєї
професійної діяльності Чорнобильській АЕС.

Дмитрий ПАСЬКО — на высшей ступеньке пьедестала почета

СПОРТИВНІ ЗДОБУТКИ
НЕТІШИНСЬКИХ ФЕХТУВАЛЬНИЦЬ

Ольга Харлан, Елена Хомровая, Галина
Пундик и Ольга Жовнир завоевали ко-
мандное «золото» на Чемпионате мира в
Турции.

Наш квартет олимпийских чемпионок по фех-
тованию на саблях вновь доказал свой статус луч-
ших на планете: на чемпионате мира в Анталии
украинки легко расправились со всеми соперни-
цами, которые встречались на их пути к финалу
(сборные Великобритании, Италии и Китая), а в
решающем поединке не оставили шансов фран-
цуженкам — 45:38.

Таким образом, Харлан, Хомровая, Пундик и
Жовнир после победы на Олимпиаде-2008 вы-
играли и все соревнования нового сезона — сна-
чала чемпионат Европы, а вот теперь и мира.

Интересно, что победа наших девушек при-
шлась аккурат на день рождения главного тренера
сборной Украины Вадима Гутцайта. Так что с
подарком для наставника у девушек проблем не
возникло — они преподнесли ему чемпионские
медали.

Очередная «золотая» победа
олимпийского квартета


